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Jihlavské noviny oslovily 
městské části Jihlavy a zeptaly 
se jich, jak se jim daří. Na výzvu 
reagovaly například Popice. 

Veronika Dawidowicz ז

Popice byly městskou částí, která 
na výzvu JN, jak se lidem žije v měst-
ských částech, odpověděla e-mailem 
obsahujícím spousty otázek na město.

„Čím dál více máme pocit, že město se 
o nás a naše problémy příliš nezajímá. 
Vše působí dojmem, že jsme pro ně spí-
še nepříjemné břemeno,“ stálo v e-mai-
lu, který do redakce dorazil od osad-
ního výboru Popic a ve kterém byla 
zmíněna řada problémů. Na všechny 
nám odpověděl náměstek primátora 
Radek Popelka (ANO).

„Základní situace v Popicích je taková, 
že silnice do Popic není městská, ta patří 
Kraji Vysočina. In�astruktura Popic je 
zčásti města a zčásti soukromého vlast-
níka,“ uvedl Popelka původ většiny 
problémů.

Kanalizace
Prvním problémem, který pisatel 

zmiňuje, je, že dle jeho slov jsou Popi-
ce snad jedinou městskou částí, která 
doposud nemá kanalizaci.

To však náměstek primátora vyvra-
cí. V Popicích je dle jeho slov vybudo-
vaná kanalizace a řada domů je na ni 
napojená, včetně novostaveb.

„Kanalizace v tuto chvíli končí v rybní-
ku, kde se odkaluje. Což je způsob, kte-
rý je možný. Cílem města je samozřejmě 

mít zde normální čistírny odpadních vod, 
nebo připojit Popice do Jihlavy na centrál-
ní ČOV,“ popisuje Popelka. Nepopírá 
ale ani fakt, že řada domů na kanalizaci 
připojená není. Jak říká, je to však roz-
hodnutí vlastníků dané nemovitosti.

Město aktuálně pracuje na tom, aby 
kanalizace, která zde teče, netekla ote-
vřeným příkopem, který vede přes 
soukromý pozemek. Vlastník toho-
to pozemku však nesouhlasí, aby tudy 
kanalizace vedla, a je tedy potřeba 
obcházet jej. I to vyjde prý město na 
nemalé náklady.

V tuto chvíli má prý město Jihlava 
zpracovanou projektovou dokumen-
taci. K zatrubnění by tak mělo nejspíš 
dojít někdy příští rok.

Vodovody
Starosti lidem v Popicích dělá také 

vodovod. „V horním satelitu přetrvávají 
nevyřešené problémy s vodovodem, který 
vydražil soukromý vlastník po zesnulém 
developerovi, a který není provozován. 
Za pár let může dojít voda ve studních, 
které si místní z nouze vybudovali, a dva 
rodinné domy, které jsou závislé na vodě z 
vodovodu, jsou momentálně dokonce bez 
vody úplně. Ale ani to nikoho netrápí,“ 
stojí v e-mailu.

Tuto situaci Radek Popelka vysvětlu-
je tak, že kdysi dávno soukromý deve-
loper vybudoval Nové Popice. Postavil 
zde komunikace, natahal infrastruk-
turu. Nikdy však nedošlo k předání 
městu, jelikož tomu bránily technické 
záležitosti. 

Popice trápí vodovod i kanalizace
„Investor zemřel a zbyly po něm dluhy. 

Správce majetku rozhodl, že rozprodá 
to, co bylo investora, a další subjekt skou-
pil in�astrukturu, kterou se zřejmě snaží 
nějakým způsobem komerčně využívat,“ 
popisuje situaci náměstek primátora.

Popelka říká, že v Popicích je uděla-
ný vrt, úpravna vody a rozvody na kaž-
dý pozemek. Na pozemcích je tedy 
fyzicky vybudovaná přípojka k vodo-
vodu a přípojka kanalizace.

Dodává také, že velká většina obyva-
tel se k tomuto vodovodu nikdy nepři-
pojila a začali si dělat vlastní vrty. 

V Popicích byl prý problém s vodou 
vždy. Situace se pak prý částečně ustá-
lila na základě podnětu z vnějšku, 
mimo magistrát, a bylo přistoupeno k 
tzv. veřejné službě. 

Vodárenskou infrastrukturu v Popi-
cích provozují SMJ. S tím jsou spoje-
ny nějaké náklady, které se pak vybíra-
jí po vlastníkovi infrastruktury. 

„Vlastník proti tomuto rozhodnutí 
začal soudní proces a po dlouhém řízení 
soud rozhodl, že vodárenská in�astruk-
tura není veřejným vodovodem, a doložil 
to tím, že k té soustavě není připojeno 50 
odběratelů,“ popisuje peripetie s vodo-
vody Popelka.

Dle jeho slov v Popicích funguje 
jakési sdružení obyvatel, kteří jsou 
jako jediní připojeni na vodu, mají 
vodoměr a za vodu platí. Hlídají si stav 
úpravny vody, jak ubývá, a snaží se, 
aby všichni měli spravedlivě. 

„Od těchto lidí víme, že se ta voda čas 
od času úplně ztratila. Což by odpovída-
lo například tomu, že si někdo napustil 

bazén. Na vodoměrech se to však nepro-
jevilo, a pravděpodobně tak docházelo k 
nějakým neměřeným odběrům z té sou-
stavy,“ mluví o situaci Popelka a dodá-
vá, že vlastníkovi tím pádem utíkaly 
peníze a bránil se zuby nehty vodovod 
provozovat. 

Dnes má být situace taková, že veřej-
ný vrt je zavřený a neumožňuje odběr 
vody. Co se týče dvou zmiňovaných 
rodinných domů, jejich majitelé si 
prý, dle Popelkových zdrojů, požádali 
o vlastní vrt a mají svůj přívod vody.

Jak Popelka řekl, byly situace, kdy 
lidé chodili na radnici a dožadovali se 
zprovoznění vodovodu zejména pro-
to, že nevědí, co budou dělat, až dojde 
voda v jejich vrtu.

„Nedává ale smysl teď zprovozňovat 
vodovod, kde voda musí proudit a odka-
lovat se, aby to splňovalo nějaké hygie-
nické parametry. Kdyby tam teď voda 
netekla a stála, bude se kazit,“ vysvětlu-
je náměstek primátora. 

Zmiňuje také fakt, že je velmi prav-
děpodobné, že vodárenská sousta-
va, která teď v Popicích je, se nej-
spíš nebude dát obnovit z důvodu 
nepoužívání. Kdyby tak mělo dojít k 
jejímu obnovení,  je potřeba nainsta-
lovat nové trubky. 

„To je ale opět v rukách soukromého 
vlastníka. My s tím nic nezmůžeme,“ 
dodává Popelka s tím, že kdysi pro-
běhla i diskuse o předání vodovodu. 
Částka však prý byla přímo astrono-
mická a výhodnější by bylo vše udě-
lat znovu. Což však není tak snadné z 
důvodu soukromých pozemků.


